
Rada Miejska Gminy Lubomierz 
 

Protokół nr VIII/19 

Posiedzenia sesji Rady Miejskiej Gminy Lubomierz w dniu 30 maja 2019 roku   

 

VIII Sesja odbyła się w dniu 30 maja 2019 roku. 

Obrady rozpoczęto 30 maja 2019 o godz. 12:00, a zakończono o godz. 16:10 tego samego 

dnia. 

W posiedzeniu wzięło udział 14 członków. 

Obecni: 

1. Tadeusz Andruszków 

2. Krystyna Andrzejczak 

3. Aron Bogusz 

4. Radosław Chorążyczewski - spóźniony 

5. Anna Kalińska 

6. Mariusz Kozłowski 

7. Anna Mielniczyn 

8. Roman Moskwa 

9. Alicja Murawska 

10. Krzysztof Mytych 

11. Wojciech Nowicki 

12. Małgorzata Pasierbska 

13. Michał Pater 

14. Dariusz Penkala 

15. Marcin Zając 

Lista obecności radnych i gości. Załącznik nr 1 i 2. 

PRZEBIEG SESJI. 

Ad.1 

Przewodniczący Rady Miejskiej Gminy Lubomierz Micha Pater otworzył VIII sesję Rady 

Miejskiej Gminy Lubomierz. Powitał: radnych, Burmistrza Gminy i Miasta Lubomierz Marka 

Chrabąszcza, Sekretarza Gminy i Miasta Adama Skrzydłowskiego, Skarbnika Gminy i Miasta 

Elżbietę Jaśkiewicz wraz z kierownictwem jednostek budżetowych, sołtysów sołectw                          

i wszystkich zaproszonych gości.                                                                                                                     

W początkowym etapie sesji uczestniczyło 13 radnych. 

W sesji uczestniczy 13 radnych, co wobec ustawowego składu Rady stanowi kworum 

pozwalające na podejmowanie prawomocnych decyzji. 
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Ad.2                                                                                                                                               
Przewodniczący Rady Miejskiej Gminy Lubomierz przedstawił                                                                    

PORZĄDEK OBRAD: 

1. Otwarcie VIII Sesji Rady Miejskiej Gminy Lubomierz. 

2. Przedstawienie porządku obrad. 

3. Przyjęcie protokołu z VII Sesji Rady Miejskiej Gminy Lubomierz. 

4. Przedstawienie wniosków wypracowanych przez komisje stałe Rady MG Lubomierz na 

    posiedzeniach  w miesiącu maju br. 

5. Informacja Komisji Rewizyjnej z realizacji wniosków wypracowanych między sesjami. 

6. Sprawozdanie z pracy Burmistrza Gminy i Miasta Lubomierz w okresie między sesjami. 

7. Dyskusja. 

8. Informacja z pracy Radnego Powiatowego w okresie między sesjami. 
9. Dyskusja. 

10.Przygotowania do wypoczynku letniego dzieci i młodzieży.  

11.Dyskusja. 

12.Ocena gospodarki odpadami komunalnymi za rok 2018 i bieżące problemy. 

13.Dyskusja. 

14.Sprawozdanie z realizacji współpracy z organizacjami pozarządowymi. 

15.Dyskusja. 

16.Podjęcie uchwały w sprawie: 

    -  uchwalenia Gminnego Programu Profilaktyki i Rozwiązywania Problemów Alkoholowych 
       i Narkomanii na rok 2019.  
17. Zapytania i interpelacje. 

18. Odpowiedzi na zapytania i interpelacje. 

19. Sprawy różne. 

20. Zamknięcie obrad sesji. 

Skarbnik Gminy i Miasta Elżbieta Jaśkiewicz – zgłosiła zmiany w porządku obrad sesji, w pkt. 16 

podjęcie uchwał  wprowadzenie projektu uchwały w sprawie zmian budżetu na 2019 rok.  

Sekretarz Gminy i Miasta Adam Skrzydłowski – w imieniu burmistrza zgłosił zmiany,                                      

o wprowadzenie w pkt. 16 projektu uchwały w sprawie zmiany regulaminu przyznawania stypendiów 

Burmistrza Gminy i Miasta w ramach Lokalnego Programu Wspierania Edukacji Uzdolnionych 

Uczniów z terenu Gminy Lubomierz.                                                                                                                                                   

Przewodniczący Rady MG Michał Pater – zgłosił zmiany w porządku obrad, temat „Ocena gospodarki 

odpadami komunalnymi za rok 2018 i bieżące problemy” by zostało przedstawiane po pkt.3, następnie 

„Przygotowania do wypoczynku letniego dzieci i młodzieży”. 

Głosowano w sprawie: 
zmiany obrad.  

 

Wyniki głosowania 
ZA: 13, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 2 

 

Wyniki imienne: 

ZA (13) 

Tadeusz Andruszków, Krystyna Andrzejczak, Aron Bogusz, Anna Kalińska, Mariusz 

Kozłowski, Roman Moskwa, Alicja Murawska, Krzysztof Mytych, Wojciech Nowicki, 

Małgorzata Pasierbska, Michał Pater, Dariusz Penkala, Marcin Zając 

NIEOBECNI (2) 

Radosław Chorążyczewski, Anna Mielniczyn. 
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Ad.3                                                                                                                                                                                 

Przyjęcie protokołu z VII Sesji Rady Miejskiej Gminy Lubomierz.                                                                       

Radna Anna Kalińska – zwróciła uwagę na błąd w protokole dot. nazwy miejscowości przy 

wymienionym sołtysie z Pławnej, powinno być wpisane „Pławna Dolna”, a nie „Pławna Górna”. 

Głosowano w sprawie: 

Przyjęcie protokołu z VII Sesji Rady Miejskiej Gminy Lubomierz..  

 

Wyniki głosowania 

ZA: 12, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 1, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 2 

 

Wyniki imienne: 

ZA (12) 

Tadeusz Andruszków, Krystyna Andrzejczak, Anna Kalińska, Mariusz Kozłowski, Roman Moskwa, 

Alicja Murawska, Krzysztof Mytych, Wojciech Nowicki, Małgorzata Pasierbska, Michał Pater, 

Dariusz Penkala, Marcin Zając 

WSTRZYMUJĘ SIĘ (1) 

Aron Bogusz 

NIEOBECNI (2) 

Radosław Chorążyczewski, Anna Mielniczyn. 

 

 

Ad.4 i 5   

Prezes Zakładu Utylizacji Odpadów Komunalnych „Izery” Spółka z o.o. Wiesław Gierus – 

przedstawił gospodarkę odpadami komunalnymi za rok 2018 i omówił bieżące problemy. Poziom 

ograniczenia masy odpadów komunalnych ulegających biodegradacji wynosi dla Gminy Lubomierz 

14%. Dopuszczalny poziom w roku 2018 wynosi, nie więcej niż 40%  podstawa prawna: 

Rozporządzenie Ministra Środowiska z dnia 15 grudnia 2017 r. Gmina Lubomierz osiągnęła poziom 

wynikający z Rozporządzenia. Recykling, przygotowanie odpadów do ponownego użycia i odzysku 

innymi metodami niektórych frakcji odpadów komunalnych, wymagany na rok 2018 poziom 

recyklingu, przygotowania do ponownego użycia frakcji odpadów komunalnych: papieru, metalu, 

tworzyw sztucznych, szkła, wynosi 30%. Gmina Lubomierz wywiązała się z obowiązku narzuconego 

Rozporządzeniem Ministra Środowiska z dnia 14 grudnia 2016 r.  W ostatnim roku udało się 

zrealizować zysk.  Zmieniające się przepisy w wyniku dyrektyw unijnych jeszcze bardziej 

zaostrzą wskaźniki, a sankcję za nieprzestrzeganie będą duże. Pojawiają się problemy 

energetyczne. Z magazynowaniem odpadów określone są limity, wzrasta opłata 

marszałkowska, musi być zapewniony 24 godzinny monitoring. Gmina planuje zorganizować 

wyjazd do Spółki Sanikom w Lubawce, w celu zobaczenia procesu, co się dzieje z odpadami 

od momentu odebrania od Państwa. Ci, którzy nie należą do spółki będą mieli jeszcze wyższe 

kwoty do zapłacenia za przekazanie odpadów.  Obecna opłata to kwota 320,00 zł, a wzrośnie 

o 50,00 – 60,00 zł. Segregacja odpadów komunalnych następuje w 5 pojemnikach.  

Inspektor ds. ochrony środowiska i gospodarki odpadami  Justyna August – wskazała na 

wykonywanie corocznych sprawozdań, w którym są zawarte podstawowe informacje 

dotyczące m.in. ilości osób składających deklaracje, ilości osób zamieszkałych, o recyklingu 

itp. Śmieci należy odpowiednio segregować, jeśli nie będzie to wykonywane prawidłowo, 

będą robione zdjęcia i informacja będzie przekazywana do burmistrza, celem 

wyegzekwowania mandatu przez Straż Miejską.  
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Np. odpady rolnicze można przewieźć do Gryfowa Śląskiego, bądź w przypadku braku 

transportu, mogą być odebrane (na podstawie zgłoszenia). Koszt transportu 324,00 zł. Ogłoszono 

przetarg na wywóz odpadów komunalnych. 

Prezes Zakładu Utylizacji Odpadów Komunalnych „Izery” Spółka z o.o. Wiesław Gierus – wskazał – 

„w czerwcu nastąpi nowe rozdanie”. Proszę zwrócić uwagę na zwiększenie  częstotliwości wywozu 

odpadów na wsiach, każdy kurs generuje dodatkowe finanse. 

Wiceprzewodniczący Rady MG Mariusz Kozłowski – zakwestionował brak obecności członka 

zarządu ZUOK „Izery” Sp. z o.o., reprezentanta naszej gminy. W przyszłości oczekuje, aby był 

zaproszony. 

Burmistrz GiM Marek Chrabąszcz – wskazał na obecność całego zarządu na sesji. Zarząd ZUOK 

„Izery” Sp. z o.o. jest jednoosobowy – Pan Prezes stanowi zarząd jednoosobowy (jest obecny). 

Radny Dariusz Penkala – zapytał - o zakup cysterny na wypadek suszy.  

Prezes ZUOK „Izery” Wiesław Gierus – przypomniał – Zarząd jest 1 osobowy, a Rada Nadzorcza 

składa się z 4 osób. W przypadku problemów z siecią wody, osoby mające podpisaną umowę                           

z „Izerami”, to istnieje możliwość udostępnienia miejsc, w których woda będzie do pobrania. W cyklu 

24 godz. Cena m3 – ponad 4 zł. W przypadku suszy zapewnienie wody jest zadaniem gminy. Kwestia 

wożenia wody stanowi osobny problem, są nadużycia. Największym kosztem jest transport. Woda 

czasem była wykorzystywana do celów podlewania ogrodów, w miejscach – nieopodal rzeki (bo z 

jakiś przyczyn nie chciało się komuś zaczerpać wody z rzeki). Propozycja płatności MOPS dla 

podopiecznych za wodę (powinni przejąć obowiązki płatności w przypadku ubóstwa). 

Radna Anna Kalińska – wskazała na kwestie likwidacji dzikich wysypisk i koszty obciążeń. Warto 

byłoby pomyśleć o zakupie fotopułapek  

Inspektor ds. ochrony środowiska i gospodarki odpadami  Justyna August – trudno obciążać kogoś 

kosztami, jeśli tego nie zrobił, tylko w pobliżu jego posesji ktoś tego dokonał . 

Wiceprzewodniczący RMG Wojciech Nowicki – zapytał – w związku ze zwiększeniem częstotliwości 

wywożenia odpadów na wsiach w okresie V – IX, co z pozostałymi miesiącami?  

Prezes ZUOK „Izery” Wiesław Gierus – obiecał, że pomyśli nad sensownym rozwiązaniem. 

Wiceprzewodniczący RMG Mariusz Kozłowski – przeprosił za przejęzyczenie się w sprawie Zarządu 

„Izer”.  Należałoby spotkać się z Zarządem z Radą Nadzorczą i szukać alternatywnych rozwiązań,  

pisania wniosków unijnych. Kupienie wody w bańkach byłoby tańszym rozwiązaniem, niż wysyłanie 

potencjalnych odbiorców do MGOPS. 

Burmistrz GiM Marek Chrabąszcz – zleciłem zakup fotokamer  w celu umieszczenia w miejscach, 

gdzie powstały  dzikie wysypiska. 

Mieszkanka Lubomierza wyraziła akces zabrania głosu poprzez podniesienie ręki .                                                                                

Przewodniczący Rady MG Michał Pater nie udzielił pani prawa głosu, zasugerował zabranie głosu                     

w pkt. 19 „Sprawy różne”. 

Sołtys wsi Oleszna Podgórska Andrzej Kacprzak – wskazał na godziny odbioru odpadów 

wielkogabarytowych. Jeśli ktoś wraca z pracy po godz. 15, 16, a chciałby skorzystać z tego 

pojemnika, nie ma możliwości. 

Prezes ZUOK „Izery” Wiesław Gierus –  odpowiedział – to jest dodatkowa usługa. Pojemniki są 

wystawione w określonych miejscach i w określonych godzinach. Należy się do tego dostosować. 
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Sołtys wsi  Popielówek Grzegorz Januszkiewicz –  poruszył temat informacji o odbiorze śmieci. 

Można byłoby ogłosić konkurs w sołectwach na najlepiej przygotowaną informację. Kontener na 

odbiór tego typu odpadów jest bardzo przydatny. 

Przewodniczący RMG Michał Pater – poinformował o opuszczeniu obrad sesji przez prezesa ZUOK 

„Izery” ze względu na sprawy zawodowe.  

Radna Krystyna Andrzejczak – dużo zależy od postawy sołtysa. Pan, jako sołtys może wywiesić 

plakat z informacją. Sami powinniśmy wykazywać większą inicjatywę w zakresie realizacji zadań 

związanych z naszą pracą. 

Wiceprzewodniczący RMG Mariusz Kozłowski – przypomniał o wzroście cen odbioru  odpadów. 

Jeśli będzie podana informacja o karach, to każdy będzie się wczytywał w ulotkę. 

Sołtys wsi Janice  Rafał Tracz – przekazał informację o zorganizowanej akcji likwidacji wysypisk na 

terenie wsi. W wyniku sprawnie przeprowadzonej akcji zebrano 2 tony odpadów, uczestniczyło 18 

osób.                                                                                                                                                                      

Sołtys Janic został nagrodzony gromkimi brawami za skutecznie przeprowadzone prace i aktywizację 

społeczności lokalnej. 

Ad.6                                                                                                                                                                                                              
Przedstawienie wniosków wypracowanych przez komisje stałe Rady MG Lubomierz na posiedzeniach 

w miesiącu maju br. – NIE WYPRACOWANO WNIOSKÓW. 

 

Ad.7                                                                                                                                                                            
Informację z realizacji wniosków wypracowanych między sesjami przedstawiła  Przewodnicząca 

Komisji Rewizyjnej Alicja Murawska:     

Wniosek 1 „O wystąpienie do Generalnej Dyrekcji Dróg i Autostrad o doprecyzowanie terminu 

kontynuacji   budowy chodnika z lokalizacją na odcinku drogi DK-30 CHMIELEŃ – PASIECZNIK”.                            

Wniosek został zrealizowany. Wysłano pismo do Generalnej Dyrekcji Dróg Krajowych i Autostrad     

w dniu 1 kwietnia br. Nie ma odpowiedzi w tej sprawie.                                                                                                                                       

Wniosek 2. „O zmianę godzin pracy Straży Miejskiej na godziny popołudniowe  i wieczorne”.   

Wniosek został uwzględniony przez Pana Burmistrza przy ustalaniu harmonogramu czasu pracy 

Straży Miejskiej. Pod uwagę brane są godziny popołudniowe, co już miało miejsce w miesiącu maju.                                      

Wniosek 3 „O zorganizowanie spotkania z dyrekcją szkoły, z grupą osób zainteresowanych,  

dotyczącego umożliwienia otwarcia wolnotariatu na rzecz osób starszych”.                                                         

Wniosek zostanie zrealizowany w późniejszym terminie (po wakacjach) z uwagi na niesienie pomocy 

osobom starszym w okresie jesienno – zimowym. 

 

Ad.8 i 9  

Dyrektor Ośrodka Kultury i Sportu Bogusław Chrzan  - przedstawił informację w temacie 

„Przygotowania do wypoczynku letniego dzieci i młodzieży” na posiedzeniach komisji. Jeśli są 

pytania, to odpowie – pytań nie było. 

Ad.10 i 11                                                                                                                                   
Sprawozdanie z pracy Burmistrza Gminy i Miasta Lubomierz w okresie między sesjami, tj.                       

26 kwietnia  2019 r., a 30 maja 2019 r. przedstawił Burmistrz Marek Chrabąszcz.  Załącznik nr 3   
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 Wydano następujące zarządzenia: 

Zarządzenie NRR 39/2019 z dnia 9 maja 2019 roku w sprawie dzierżawy stawu – zbiornika p.poż., w 

drodze bezprzetargowej na czas oznaczony do lat 3 i ustalenie miesięcznego czynszu najmu w kwocie 

50 zł brutto, 

Zarządzenie NR 40 z dnia 14 maja 2019 roku w sprawie zbycia gruntu na poprawę warunków 

zagospodarowania nieruchomości przyległej w drodze bezprzetargowej, działka nr 39 na poprawę 

zagospodarowania działki 38, 

Zarządzenie NR 41 z dnia 14 maja 2019 roku w sprawie zmiany Regulaminu Organizacyjnego Urzędu 

Gminy i Miasta Lubomierz, 

Zarządzenie NR 42 z dnia 22 maja 2019 roku w sprawie zbycia nieruchomości z terenu miasta 

Lubomierz, działka gruntowa niezabudowana nr 36 obręb 2, Lubomierz, 

Zarządzenie NR 43 z dnia 22 maja 2019 roku w sprawie  zbycia nieruchomości z terenu miasta 

Lubomierz działka gruntowa niezabudowana nr 34 obręb 2, Lubomierz, 

Zarządzenie NR 44 z dnia 22 maja 2019 roku w sprawie zbycia nieruchomości z terenu miasta 

Lubomierz, działka gruntowa niezabudowana nr 39, obręb 2, Lubomierz, 

Zarządzenie NR 45 z dnia 22 maja 2019 roku w sprawie zbycia nieruchomości z terenu miasta 

Lubomierz, działka gruntowa niezabudowana nr 35 obręb 2, Lubomierz, 

Zarządzenie NR 46 z dnia 22 maja 2019 roku w sprawie zbycia nieruchomości z terenu miasta 

Lubomierz, działka gruntowa niezabudowana nr 137 obręb 5, Milęcice. 

Radna Anna Kalińska – zapytała o sieć sklepów, powstających za przystankiem autobusowym. 

Burmistrz GiM Marek Chrabąszcz – odpowiedział, że powstanie sieciówka „delikatesy centrum”,                 

z asortymentem chemicznym, odzieżowym. Podobny kompleks powstał w Gryfowie Śląskim na 

wprost „Biedronki”.  

 

 

Ad. 12 i 13   

                                                                                                                                                   
Informację z pracy Radnego Powiatowego w okresie między sesjami przedstawił Radny Wiesław 

Ziółkowski. Odbyły się trzy konkursy na stanowisko prezesa Powiatowego Centrum Zdrowia                      

w Lwówku Śląskim. Wygrał kandydat z Bolesławca. Nasz powiat w porównaniu z innymi powiatami 

jest bezpieczny. Radny powiatowy nawiązał do stanu bezpieczeństwa i dróg powiatowych. 

Radny Tadeusz Andruszków -  nawiązał do sprawy poszerzenia łuku drogi w kierunku Janic. Miejsce 

to jest niebezpieczne dla użytkowników drogi. Zbliżają się sianokosy, rolnicy będą jeździć z ciężkim 

sprzętem. 

Radny Powiatowy Wiesław Ziółkowski – odpowiedział, że temat zna, mówił o tym w powiecie. 

Wspomniał o środkach na chodnik w Chmieleniu – niestety są wstrzymane. 

 



                                                                - 7 - 

Wiceprzewodniczący RMG Wojciech Nowicki – nawiązał do stanu drogi na trasie Pokrzywnik – 

Pasiecznik. Przejazd przez Maciejowiec utrudniony z uwagi na uszkodzony asfalt. Jest to nowa droga, 

a została uszkodzona podczas wymiany oświetlenia. Droga w kierunku zbiornika Pilchowickiego 

powinna być zrobiona. 

Radny Powiatowy Wiesław Ziółkowski – poinformował o etapowaniu środków finansowych. 

Nadleśnictwo też ma dołożyć środki finansowe w wysokości 250 tys. zł. 

Wiceprzewodniczący RMG Wojciech Nowicki – kiedy będzie wyremontowana droga na trasie 

Pokrzywnik – Zapora. 

Radny Powiatowy Wiesław Ziółkowski – na drogę Pasiecznik – Pokrzywnik 2 czerwca br. odbył się 

przetarg. 

Wiceprzewodniczący RMG Wojciech Nowicki – zakwestionował odpowiedź – ale mi chodzi o drogę 

w kierunku Pokrzywnik – Zapora. 

Radny Powiatowy Wiesław Ziółkowski – stwierdził – nic nie wiem w tym temacie. 

Radna Anna Kalińska – zapytała o remont drogi w Milęcicach i o kwestie koszenia w kierunku – na 

Pławną. Na skrzyżowaniu  jest zła widoczność, należy teren wykosić.  

Radny Powiatowy Wiesław Ziółkowski – odpowiedział – był nabór wniosków. Trzeba czekać na 

obróbkę. Jeśli chodzi o koszenie dróg, należy zastosować środki  chemiczne i dopiero przystąpić do 

porządkowania. 

Radny Marcin Zając – poruszył temat kontroli dróg przez kierownika Zarządu Dróg Powiatowych.             

W kierunku Milęcic zostały wykonane znaki pionowe. 

Radny Powiatowy Wiesław Ziółkowski – odpowiedział, że znaki te mają być poprawione. 

Radny Marcin Zając – przypomniał o zagadnieniu poruszanym wcześniej – na odcinku drogi 

Lubomierz - Oleszna Podgórska pozatykane są studzienki. Będzie wichura poleci drzewo. Stwarza 

zagrożenie bezpieczeństwu. Tam nic nie jest robione. 

Przewodniczący Rady MG Michał Pater – ogłosił 10 min. przerwę w godz. 14:05 – 14:15.  

Kontynuacja obrad sesji godz. 14:15. 

Ad. 14 i 15. 

Sprawozdanie z realizacji współpracy z organizacjami pozarządowymi zostało przedstawione 

w formie pisemnej. Dodatkowych pytań nie było. 
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Ad. 16. 
 

Podjęcie uchwały w sprawie: 

 

a) - uchwalenia Gminnego Programu Profilaktyki i Rozwiązywania Problemów 

Alkoholowych i Narkomanii na rok 2019. 

 

Głosowano w sprawie: 
- uchwalenia Gminnego Programu Profilaktyki i Rozwiązywania Problemów Alkoholowych i 

Narkomanii na rok 2019. 

 

Wyniki głosowania 
ZA: 14, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 1 

 

Wyniki imienne: 

ZA (14) 

Tadeusz Andruszków, Krystyna Andrzejczak, Aron Bogusz, Radosław Chorążyczewski, 

Anna Kalińska, Mariusz Kozłowski, Roman Moskwa, Alicja Murawska, Krzysztof Mytych, 

Wojciech Nowicki, Małgorzata Pasierbska, Michał Pater, Dariusz Penkala, Marcin Zając 

NIEOBECNI (1) 

Anna Mielniczyn, 

b) - w sprawie zmiany Regulaminu przyznawania stypendiów Burmistrza Gminy i Miasta w 

ramach Lokalnego Programu Wspierania Edukacji Uzdolnionych Uczniów z terenu Gminy 

Lubomierz. 

 

Głosowano w sprawie: 
w sprawie zmiany Regulaminu przyznawania stypendiów Burmistrza Gminy i Miasta w 

ramach Lokalnego Programu Wspierania Edukacji Uzdolnionych Uczniów z terenu Gminy 

Lubomierz. 

Radna Krystyna Andrzejczak – zapytała o kryteria przyznawania nagród i czy co roku są 

przyznawane. 

Sekretarz GiM Adam Skrzydłowski - nagrody są  przyznawane co roku. Pod uwagę brane są 

kryteria: kwestia ocen 5,0 osiągnięcia na szczeblu ponadlokalnym. Jeśli jest to 30 osób, to z 

kwoty 500,00 zł niewielka gratyfikacja finansowa. Nagroda 1.000,00 zł będzie stanowić 

prestiżową kwotę. Nagroda wypłacana jest raz w roku. 

 

Wyniki głosowania 
ZA: 14, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 1 

 

Wyniki imienne: 

ZA (14) 

Tadeusz Andruszków, Krystyna Andrzejczak, Aron Bogusz, Radosław Chorążyczewski, 

Anna Kalińska, Mariusz Kozłowski, Roman Moskwa, Alicja Murawska, Krzysztof Mytych, 

Wojciech Nowicki, Małgorzata Pasierbska, Michał Pater, Dariusz Penkala, Marcin Zając 

NIEOBECNI (1) Anna Mielniczyn, 
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c) - w sprawie zmian budżetu na 2019 rok. 

Skarbnik GiM Elżbieta Jaśkiewicz – wskazała na kwestie bezpieczeństwa i potrzeb, które już były 

omawiane. W budżecie planuje się dokonać przesunięć między rozdziałami dokonując   odpowiednich 

zmniejszeń (w rozdziale 63003) na kwotę 71.866,00 zł  i  zwiększeń (w rozdziale 75412 na kwotę 

46.866,00 zł i w rozdziale 75416 na kwotę 25.000,00 zł). 

Radny Dariusz Penkala – zapytał o zadania, na które przeznacza się środki finansowe.                                                                                                                                          

Skarbnik GiM Elżbieta Jaśkiewicz – odpowiedziała - udziela się dotacji dla OSP Pasiecznik na zakup 

zestawu hydraulicznego wraz z akcesoriami niezbędnymi do wyposażenia w kwocie 46.866,00 zł. W 

nowych zadaniach inwestycyjnych pn. zakup samochodu dla Straży Miejskiej przeznacza się kwotę 

25.000,00 zł. 

Radna Anna Kalińska – wskazała na przesunięte środki finansowe ze ścieżek rowerowych,                - 

czy ta inwestycja będzie w przyszłości realizowana?  

Skarbnik GiM Elżbieta Jaśkiewicz – odpowiedziała, że jeszcze nie rozpoczęto inwestycji, czekamy na 

rozstrzygnięcie. 

Radny Marcin Zając – zakwestionował czas przekazywania projektów uchwał. Jako radni mamy 

prośbę, żeby te zmiany były przekazywane co najmniej na 24 godziny przed sesją. 

Sekretarz GiM Adam Skrzydłowski – odparł- dopiero wczoraj o godz. 15:00 został wykonany telefon 

ze Straży o pilnym rozpatrzeniu sprawy i podjęciu decyzji. 

 

Głosowano w sprawie: 
- w sprawie zmian budżetu na 2019 rok.  

 

Wyniki głosowania 
ZA: 14, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 1 

 

Wyniki imienne: 

ZA (14) 

Tadeusz Andruszków, Krystyna Andrzejczak, Aron Bogusz, Radosław Chorążyczewski, 

Anna Kalińska, Mariusz Kozłowski, Roman Moskwa, Alicja Murawska, Krzysztof Mytych, 

Wojciech Nowicki, Małgorzata Pasierbska, Michał Pater, Dariusz Penkala, Marcin Zając 

NIEOBECNI (1) 

Anna Mielniczyn 

 

Ad.17 i 18.  

Zapytań i interpelacji nie było. 

 

Ad.19.                                                                                                                                                      

W sprawach różnych:                                                                                                                  
Przewodniczący Rady MG Michał Pater – w materiałach mamy pismo o przekazaniu środków za 

sprzedaży budynku świetlicy w Pasieczniku na remont obiektu po byłym Przedszkolu. 

Sekretarz GiM Adam Skrzydłowski – odpowiedział – sprawa była przedmiotem zapytań opinii 

społecznej. Nie ma sensu na utrzymywanie 2 budynków. 
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Radny powiatowy Wiesław Ziółkowski – zaapelował o zastanowienie się. Pasiecznik ma 500 

mieszkańców i jest bardzo podzielony. 

Burmistrz GiM  Marek Chrabąszcz – tj. wola ludzi, po to były zebrania wiejskie na którym odbyły się 

głosowania poświęcone temu tematowi. O tym zadecydowali mieszkańcy. 

Wiceprzewodniczący Rady MG Wojciech Nowicki – zapytał – „co dalej z lampami w Maciejowcu                     

i Pokrzywniku?” 

Kierownik Referatu Technicznego Przemysław Kułaga – odpowiedział – dwie spółki: Tauron 

i Tauron Serwis muszą się porozumieć i rozstrzygnąć konflikt. 

Sołtys Janic Rafał Tracz – poinformował  - Tauron przedstawił niekorzystną ofertę. Skoro firma zdjęła 

lampy powinna je założyć. Jeśli wymienią na ledowe lampy o napięciu 50 vat, to cena spada 

sześciokrotnie. Z pewnością zakup nowych latarni zwróci się po latach. 

Sekretarz GiM Adam Skrzydłowski – poprosił o przedstawienie oferty. Słupy nie są własnością 

Gminy. 

Wiceprzewodniczący Rady MG Wojciech Nowicki – wskazał – skoro firma zdjęła lampy, niech je 

założy. Tauron korzysta z wniosku o dofinansowanie ze środków z UE. 

Kierownik RT Przemysław Kułaga – wyjaśnił – została przeoczona sprawa, ale mamy wspólne cele. 

Tauron wymienił przewody na nowe, Gminy nie stać na pokrycie kosztów.  W zamian mielibyśmy 

oświetlenie ledowe. 

Wiceprzewodniczący zapytał, czy Tauron mógł zdjąć przewody bez uzgodnienia. 

Kierownik RT Przemysław Kułaga –  odpowiedział – nie powinni tego zrobić bez uzgodnień. 

Burmistrz GiM Marek Chrabąszcz – wskazał na możliwość pójścia na drogę sądową, ale poczekamy 

na propozycje. 

Radny Radosław Chorążyczewski – stwierdził – ziemia jest nasza, ale słupy już nie.                                        

W nawiązaniu do wypowiedzi Pana Sołtysa - jest ponoć projekt dofinansowania na oświetlenie 

ledowe. Zaciąga się kredyt, podpisuje umowę. Gmina otrzymuje środki finansowe, a spłata następuje                

z oszczędności. O szczegółach  postaram się dowiedzieć i przekazać Państwu informację. 

Sekretarz GiM Adam Skrzydłowski – odpowiedział – trzeba sprawdzić warunki dofinansowania, 

należy mieć opinię z RIO. Kiedyś uruchomiliśmy podobną procedurę – spłaty inwestycji z wydatków. 

Taka spłata może trwać nawet 40 lat. 

Burmistrz GiM Marek Chrabąszcz – wszystkie wpływające propozycje dokładnie są analizowane. 

Radny Tadeusz Andruszków – poruszył ponownie temat świetlicy w Pasieczniku. Nie wszyscy 

mieszkańcy są tego samego zdania, stanowiska przedstawionego w piśmie do Burmistrza. 

Radna /Sołtys Wsi Pasiecznik – Alicja Murawska – przypomniała o fatalnym stanie budynku                          

– świetlicy w Pasieczniku. Wola mieszkańców Sołectwa Pasiecznik została wyrażona na zebraniu 

wiejskim. Odbyło się głosowanie, osoby zainteresowane uczestniczyły w spotkaniu. 
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Burmistrz GiM Marek Chrabąszcz – nawiązał do trudności związanej z wyrażeniem opinii przez 

mieszkańców. Nie wszyscy przychodzą na zebrania wiejskie. Może należałoby przejść od domu do 

domu z zapytaniem „czy jest Pan/i za, czy przeciw” proponowanemu rozwiązaniu, zawartemu w 

ankiecie. Niech o tym zadecydują mieszkańcy. 

Radna /Sołtys Wsi Pasiecznik – Alicja Murawska – odpowiedziała – nie wyobraża sobie kto miałby 

chodzić z przedmiotową ankietą. Jeśli spór przeciągnie się jeszcze kilka lat, to nie będzie żadnego 

budynku . 

Radna Anna Kalińska – poruszyła temat sporu poboru wody między osobą fizyczną, a Zakładem 

Utylizacji Odpadów Komunalnych „Izery”  Sp. z o.o w Lubomierzu. Nie jest to jednostka 

organizacyjna Urzędu Gminy i Miasta Lubomierz lecz spółką prawa handlowego  w związku z czym 

Rada Miejska Gminy nie może ingerować w spór pomiędzy firmą dostarczającą usługi wodno                                 

– kanalizacyjne, a osobą fizyczna będącą jej klientem. Spór, o którym mowa, trwający od kilku lat, 

może rozstrzygnąć jedynie sąd. Odbyło się spotkanie pomiędzy Panią, a Spółką „Izery”. Założenie 

licznika przez odpowiedniego technika jest konieczne, by osoba płaciła za faktyczne zużycie wody. 

Sprawa została zakończona z naszej strony. W zakresie, w którym mogliśmy pomóc, pomogliśmy. 

Wiceprzewodniczący Rady MG Wojciech Nowicki – zapytał o remont dróg, jak wygląda plan. 

Kierownik RT Przemysław Kułaga – odpowiedział – chcemy przeznaczyć na remont dróg kwotę 

85.000,00 zł. Chcemy załatwić tłuczeń na drogi, gdzie go przewieźć, będziemy rozmawiać o 

szczegółach. 

Wiceprzewodniczący Rady MG Mariusz Kozłowski – poruszył sytuację, jaka miała miejsce podczas 

dzisiejszej sesji, nieudzielenia głosu mieszkance Lubomierza. Jeśli Pani chciała zabrać głos, należało 

udzielić prawa głosu. 

Przewodniczący Rady MG Michał Pater – odpowiedział - mieszkanka nie zgłosiła przed sesją, że chce 

zabrać głos. 

Radca prawny Dominik Kubacki – poinformował – przewodniczący pilnuje porządku obrad sesji, bo z 

zasady nie powinien odbiegać od ustalonej treści. W sprawach procedury technicznej również 

nadzoruje. Czuwając nad prawidłowym przebiegiem sesji przewodniczący wskazuje, kto i kiedy może 

zabrać głos. 

Przewodniczący Rady MG Michał Pater – kiedy byłaby niezliczona liczba osób, chcących zabrać głos, 

wtedy byłby problem z prowadzeniem sesji. 

Wiceprzewodniczący Rady MG Mariusz Kozłowski – jeśli Pani miała spostrzeżenia, odnośnie 

konkretnej sprawy, to należało jej udzielić głosu. W przyszłości powinno to zostać zweryfikowane. 

Radna Krystyna Andrzejczak – przerwała niniejszą dyskusję, uznając ją za bezcelową.  

Sekretarz GiM Adam Skrzydłowski – stwierdził – w mojej ocenie porządek obrad był dobrze 

przestrzegany. Pan Przewodniczący sugerował, że mieszkanka Lubomierza może się wypowiedzieć          

w punkcie dot. „sprawy różne”. 
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Wiceprzewodniczący Rady MG Mariusz Kozłowski – nie jesteśmy adekwatni w zachowaniu porządku 

obrad sesji. Kiedy rozważana była sprawa studium, byli obecni goście z Popielówka. Zostali 

dopuszczeni do głosu. Dzisiaj jest inaczej. 

Sekretarz GiM Adam Skrzydłowski – wcześniej mieszkańcy Popielówka byli zapraszani na sesję i 

było wiadomo, jaki temat zostanie poruszony. Nieznajomość prawa szkodzi.  

Sołtys Janic Rafał Tracz – przedstawił następujące pytania: 

1) Czy Gmina czyni starania na dofinansowanie fotowoltaiki?                                                                  

2) Czy byłaby możliwość rozwiązania komunikacji dla osób starszych (w rodzaju taxi z 

ustalonymi godzinami odwozu i przywozu)?                                                                                                      

3) Czy istnieje możliwość reemisji druku map ze szlakami turystycznym gminy? 

Burmistrz GiM Marek Chrabąszcz – poinformował, że nie na wszystkie pytania odpowie.                            

Jeśli osoba jest rolnikiem, to może się ubiegać o ulgę podatkową.                                                                       

Jeśli chodzi o zorganizowanie busów, czy innych form przejazdów, dowiem się, jakie są możliwości 

organizacji. 

Skarbnik GiM Elżbieta Jaśkiewicz – jako gmina nie możemy prywatnej osobie płacić za transport. 

Przyznam, że  na razie się z tym zagadnieniem nie spotkałam. 

Burmistrz GiM Marek Chrabąszcz – każdy starosta otrzymał pismo w sprawie organizacji 

komunikacji na podległym administracyjnie terenie. 

Skarbnik GiM Elżbieta Jaśkiewicz – duże miasta dopłacają do czerwonych autobusów, my nie mamy 

transportu miejskiego. 

Sołtys Wsi Popielówek Grzegorz Januszkiewicz – zapytał o podjęte działania w sprawie otwarcia 

studium zagospodarowania przestrzennego Gminy Lubomierz. Jakie są możliwości poszukania 

inwestorów dla Gminy Lubomierz przez Polski Solar? W tej materii zostały podjęte  działania przez 

Spółkę w Starej Kamienicy.  

Burmistrz GiM Marek Chrabąszcz – odpowiedział – wnioski zbieramy do końca bieżącego roku. 

Radny Powiatowy Wiesław Ziółkowski – „Polski Solar” powstał w okresie kiedy byłem burmistrzem. 

Gminy: Stara Kamienica, Wleń napisały wnioski o dofinansowanie ze środków unijnych. Wnioski 

zostały rozpatrzone pozytywnie. Nasz wniosek odpadł, gmina nie otrzymała dofinansowania. 

Przewodniczący Rady Michał Pater – przypomniał o wyborze ławników przez radę i zgłoszenie w 

nieprzekraczalnym w terminie do 30 czerwca 2019 r. w określony przepisem sposób. Wybór podanej 

liczby ławników ma nastąpić w terminie do końca października 2019 r. 

Sekretarz GiM Adam Skrzydłowski – rada dokonuje wyboru na ławników w powyżej przedstawionym 

terminie (na podstawie art. 161 § 2 ustawy z dnia 27 lipca 2001 r. Prawo o ustroju sądów 

powszechnych (Dz.U. 2019.52).                                                                                                                                               

Zgodnie z art. 158 § 1. Ławnikiem może być wybrany ten, kto:                                                                  

1) posiada obywatelstwo polskie i korzysta z pełni praw cywilnych i obywatelskich;                                

2) jest nieskazitelnego charakteru;                                                                                                            

3) ukończył 30 lat;      
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4) jest zatrudniony, prowadzi działalność gospodarczą lub mieszka w miejscu kandydowania co 

najmniej od roku;                                                                                                                                                    

5) nie przekroczy 70 lat;                                                                                                                           

6) jest zdolny, ze względu na stan zdrowia, do pełnienia obowiązków ławnika;                                                     

7) posiada co najmniej wykształcenie średnie lub średnie branżowe. 

Druki zgłoszeń zostaną udostępnione w biurze Rady Miejskiej Gminy Lubomierz. 

Przewodniczący Rady Miejskiej Gminy Lubomierz Michał Pater – poinformował obecnych                

o temacie : 

W terminie do 31 maja 2019 r. burmistrzowie mają obowiązek przedstawić „Raport o stanie 

gminy”. Nad raportem zostanie przeprowadzona debata. Mieszkańcy chętni do zabrania 

głosu w debacie muszą złożyć wniosek najpóźniej w dniu poprzedzającym dzień przed 

właściwym rozpoczęciem sesji do Przewodniczącego RMG. Podpisany przez 20 osób w 

przypadku wielkości naszej gminy. W dniu 27 czerwca 2019 r. odbędzie się odbędzie się 

sesja, na której zostanie przeprowadzona debata. W dalszej kolejności po raz pierwszy 

zostanie podjęta uchwała udzielenie wotum zaufania burmistrzowi. 

Burmistrz GiM Marek Chrabąszcz – wskazał na przygotowany raport o stanie gminy, który 

niezwłocznie zostanie Państwu przedstawiony.  

 

Ad.20    

                                                                                                                                            

Przewodniczący Rady Miejskiej Gminy Lubomierz Michał Pater zamknął obrady VIII 

sesji Rady Miejskiej Gminy Lubomierz.    

                                                                                                                                                                                         

Termin kolejnej sesji 27 czerwca 2019 r. 

 

 

 

 

 

                                      Przewodniczący 

                                       Rada Miejska Gminy Lubomierz 

                                    Michał Pater 

  

 

Przygotował(a): Mariola Laskowska 



 

Przygotowano przy pomocy programu eSesja.pl 

 


